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El PSM-EN celebra el seu 34è aniversari a Porreres   
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista celebra aquest dissabte 13 de novembre un acte obert a tota la militància, i tots aquells
simpatitzants que hi vulguin assistir-hi, per celebrar els 34 anys de la seva fundació.

Una cita que servirà per fer entrega d’un obsequi als militants que fa 20 anys que ho són en reconeixement per la seva
entrega i dedicació al partit. Durant la celebració també es durà a terme l’entrega dels tradicionals premis a entitats i persones
que han demostrat una tasca enriquidora i molt productiva en els àmbits del Medi Ambient i el Territori, la Solidaritat i la
Cooperació, així com en defensa de la Llengua i la Cultura catalanes.

L’acte d’aniversari, a més, servirà per celebrar amb la militància la proclamació de Biel Barceló, Joan Font i Antoni Verger
coma candidats del PSM-EN a les eleccions del Parlament de les Illes Balears, el Consell de Mallorca i l’Ajuntament de
Palma per als comicis del proper 22 de maig de 2.011.

L’acte s’iniciarà a les 20 hores a l’Auditori de Porreres.
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El Govern inverteix en investigar les 32 fosses comunes de
Mallorca
 

  

Aquest dijous s’ha signat un conveni de col·laboració que permetrà iniciar un estudi que permetrà conèixer exhaustivament
les 32 fosses comunes de la Guerra Civil a Mallorca, de les quals ara mateix es té constància de la seva existència de marea
provada o probable.

Amb aquests doblers, el Govern pretén que en un termini de 18 mesos es duguin a terme tasques d’investigació, exhumació i
dignificació de les fosses. El conveni permetrà elaborar un mapa de les fosses comunes una vegada finalitzada la investigació,
que a la vegada serà inclòs dins el pla d’enterraments de la Guerra Civil.

 A més, l’Executiu s’ha mostrat partidari de crear una Llei de Fosses pròpia a les Illes Balears per tal de regular la
identificació i localització de les restes, tot i que sigui difícil que es tramiti abans de finalitzar la legislatura.
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El Consell atorga ajudes de 9 milions d’euros als ajuntaments
 

El ple del Consell de Mallorca ha aprovat per unanimitat concedir un total de nou milions d'euros als ajuntaments de menys
de 55.000 habitants de l'illa perquè puguin sufragar la seva despesa corrent i el personal laboral temporal amb l'objectiu
d'ajudar a les administracions locals "en un any de serioses dificultats" econòmiques.

Així ho ha explicat el vicepresident de la institució i conseller de Cooperació Local, Miquel Rosselló, durant la sessió
extraordinària en què, a més, ha detallat que aquesta iniciativa, que sorgeix d'una proposta inicial del PP, suposa una ajuda de
155.500 euros per als municipis de fins a mil habitants i se n'anirà incrementant en funció del nombre de residents.

Així, rebran 165.500 euros els pobles d'entre 1.001 i 5.999 habitants; 170.500 els que tinguin entre 6.000 i 10.000; 180.500
els municipis amb entre 10.001 i 19.999 habitants; i, finalment, 190.000 euros aquelles localitats que tinguin entre 20.000 i
55.000 habitants.

Concretament, el Consell efectuarà un primer pagament del 70% de l'import concedit i el 30% restant ho atorgarà una vegada
que s'hi hagi justificat la totalitat de l'ajuda. Així, els ajuntaments disposaran com a termini fins al dia 3 de desembre per
remetre la justificació de les actuacions que són objecte de la subvenció, unes despeses que hauran d'haver-se realitzat entre
els dies 1 de gener i 30 de novembre del 2010.

Rosselló ha destacat que aquesta iniciativa, sumada als Plans d'Obres i Serveis i a les de fuites d'aigua, suposen un total de
22,4 milions d'euros, la xifra més alta de tota la legislatura.
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El PSM i Asaja comparteixen la preocupació per la manca de
referent institucional del sector agrari   
 

  

El Secretari General del PSM-EN, Biel Barceló, i el president d’Asaja, Biel Company, han mantingut avui divendres una
trobada per tractar tots els problemes als que s’enfronta el camp balear. En aquesta reunió s’ha posat damunt la taula la bona
sintonia existent entre els plantejaments d’uns i altes a l’hora de proposar les alternatives per al sector agrari que han de
suposar solucions efectives a llarg i curt termini.

En aquest sentit, tots dos portaveus han manifestat al final de la trobada la preocupació per qüestions clau per a l’agricultura
de les Balears, com és la reducció dels pressupostos, i per tant de les ajudes, sense oblidar la necessitat d’establir un referent
institucional arran de l’eliminació de la Conselleria d’Agricultura.

Biel Barceló i Biel Company, de fet, han coincidit en aquesta qüestió al no considerar positiva l’eliminació de la conselleria,
així com la preocupació pels traspassos de competències als consells insulars. En aquest sentit, Barceló ha matisat que “és
imprescindible establir un referent estable per tenir un interlocutor vàlid per dur davant l’Estat espanyol i la Unió Europea les
polítiques agràries que Balears necessita”.

Barceló, a més, ha incidit en fomentar les polítiques progressistes que planteja el PSM per afrontar les dificultats del sector
agrari balears, entre aquestes la reorientació de les ajudes i la potenciació de la innovació i la recerca per garantir la viabilitat
i el desenvolupament de l’agricultura.

A la reunió també han acudit la vicesecretària del partit i portaveu al Consell de Mallorca, Joana Lluïsa Mascaró, entre
d’altres membres de l’executiva, així com representants de la Junta Directiva d’Asaja.
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El PSM i Iniciativa Verds condemnen la violència de l’exèrcit
marroquí en el campament d’al-Aiun i denuncien la complicitat
del govern espanyol 
 

  

El PSM i Iniciativa Verds reclamen una actuació urgent en el campament de Gdeim Izik, a les afores d’al-Aiun, per evitar
una catàstrofe humana i aturar les agressions contra els sahrauís després que l’exèrcit marroquí hagi iniciat el desallotjament
violent del campament avui matí.

La coalició nacionalista i ecologista segueix amb preocupació les notícies que arriben de la zona, al mateix temps que confien
que les institucions internacionals actuïn, és a dir, que el govern espanyol i la Unió Europea es posicionin i actuïn amb
rapidesa per evitar la pèrdua de més vides humanes. La coalició denuncia la complaença de l’Executiu espanyol, i
especialment del Ministeri d’Afers Estrangers, que han demostrat la seva incapacitat a l’hora d’assumir la seva
responsabilitat històrica.

Aquesta és la enèsima agressió contra els sahrauís concentrats a la ciutat d’al-Aiun, la capital del Sàhara Occidental ocupat,
que es produeix com a conseqüència de la falta de fermesa de les institucions per solucionar el conflicte. És preocupant que
alguns representants de l’organització del campament de resistència ja estan denunciant una matança, un atac on els
helicòpters i els soldats de l’exèrcit marroquí han rodejat i atacat la zona sense pietat, provocant diversos morts i ferits.

El PSM i Iniciativa Verds denuncia aquesta situació i reclama al govern espanyol i a la comunitat internacional una actuació
ràpida i contundent per aturar les agressions i esclarir els fets. Així mateix, els dos partits que formen la coalició mostren el
seu suport a les organitzacions Escola en Pau i Amics del Poble Sahrauí que han convocat per avui horabaixa una
concentració a la plaça Espanya de Palma.
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El PSM de Sa Pobla s’oposa a dedicar un carrer a un antic cap
de la falange local
 

  

En el darrer plenari ordinari de dia 3 de novembre, El Grup Municipal del PSM-EN de sa Pobla, a través del seu portaveu
municipal i regidor Sebastià Gallardo, va votar contra la proposta del PSOE de dedicar un carrer al metge i antic cap de la
falange local Bartomeu Siquier "de Cas Mestrés". En primer lloc s'ha de dir que varem rebre la proposta del Sr. Lluís Socías,
regidor del PSOE, amb gran sorpresa, per inesperada. En segon terme i sense voler entrar en polèmica en torn dels mèrits del
citat metge, és una proposta precipitada i amb poca fortuna, atès que pensam que al nostre poble hi ha una sèrie de
personalitats molt destacades i que donen renom a sa Pobla arreu dels Països Catalans, ja sigui en el camp de les lletres, de la
música, de la dinamització cultural en general, dels esports, etcètera..; i algunes d'elles són personatges vius, que haurien de
ser reconegudes, considerant que a més a més i en tot cas, aquests tipus de propostes haurien de ser consensuades prèviament
justament per evitar polèmiques, extrem que en aquesta ocasió no s'ha fet per part del regidor proposant, Sr. Socías.

 

D’altra banda, des del PSM sempre hem considerat que el nou tanatori era una obra prioritària pel nostre poble i hem donat
suport que es fes aquesta legislatura. Ara bé, el que no s'ha fet gens bé ha estat tota la part administrativa i de control de
legalitat d'aquesta obra. Aquí ni IXSP ni PSOE no tenen el nostre suport, i així ja ho vam manifestar quan s'aprovà el conveni
de col·laboració per a la realització d'aquesta obra, el nostre vot va anar condicionat al compliment de la Llei de Contractes
del Sector Públic, però res d'això s'ha fet, ben al contrari, s'ha gestionat de forma opaca i excloent-hi les lleis.

Tant el projecte com les obres s'han adjudicat a dit i sense passar els controls de la llei de contractes del sector públic. No és
així com tocaria haver de passar comptes sobre una obra de 960.000 €.. Com sabem si el tanatori ha costat realment això, o
més o manco?, qui ens ho acredita?, els tècnics posats a dit?, per alguna cosa estan les lleis, per complir-les.

Sobre aquesta qüestió, el PSM de Sa Pobla prega que llevin el crucifix de la sala d’actes, ja que es tracta d’un tanatori
municipal, pagat per tots els ciutadans, i no propietat de l’Església. El dia de la inauguració del tanatori el Batle va dir que la
sala d'actes tenia la destinació de sala pluriconfesional, però el cert és que hi ha un "santcrist" de més de 2 metres d'alçada
presidint la sala. Tal com està no sembla una instal·lació municipal, pagada per tots, sinó només per a ús d'una part. El
tanatori ha de ser per a ús de tots, vivim en un estat aconfessional, si algú vol un crucifix o un altre símbol religiós o no en vol
de cap casta, que el dugui i el torni llevar, però no està bé que hi hagi fix un símbol religiós de 2m d'alçada.

Sembla com si l'equip de govern (IXSP i PSOE) ens volgués dur 40 anys enrere, en això i en d'altres temes. Serà
qüestió d'estil, esperam que al manco en això rectifiquin. Per això en el passat plenari ordinari de dia 3 de novembre el Grup
Municipal del PSM va fer el prec al Batle de que procedeixi de forma immediata a la retirada d'aquest símbol religiós del
tanatori municipal.
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El PSM de Calvià exigeix la immediata destitució de Jorge
Campos
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista de Calvià denuncia que Jorge Campos, assessor personal del batle Carlos Delgado, rebi un sou
directe de l’Ajuntament pagat pels impostos dels contribuents. Es tracta d’un càrrec de confiança de Delgado que dedica
bona part de la seva jornada laboral, segons han denunciat reiteradament els mitjans de comunicació i els sindicats de
l’ajuntament de Calvià, a tasques que no tenen res a veure amb la descripció de funcions del lloc de feina que ocupa, segons
ell mateix, per la seva capacitat i coneixements tècnics.

En aquest sentit, consideram intolerable l’absentisme laboral d’aquest càrrec de confiança, l’oficina municipal del qual
-l’oficina del Cambio Climático- està ubicada, significativament, a les cases de la finca pública de Galatzó. Aquesta ubicació
aïllada és el que precisament dificulta el control d’assistència a la feina.

La trajectòria laboral de Campos a Calvià ha estat plena d’incidències. Volem recordar que la manifestació que va organitzar
l’any passat a Palma el Círculo Balear contra la normalització de la llengua catalana a l’ensenyament i a l’administració
pública,va tenir com a centre neuràlgic el nostre municipi i que la premsa i els sindicats ja varen denunciar l’ús indegut de
recursos municipals. Aquesta trajectòria ens indica que Campos ha sabut fer de la lluita contra la llengua i la cultura de la
nostra terra una professió mol ben retribuïda.

El portaveu de l’agrupació del PSM-EN de Calvià i candidat a les eleccions del proper mes de maig, Rafel Sedano, manifesta
que “el malbaratament de recursos públics municipals que representa la inversió en assessors i càrrecs de confiança inútils,
és un greuge comparatiu amb els funcionaris que han hagut de demostrar acreditació per accedir a la plaça que ocupen, que
compleixen el seu horari laboral, les tasques que tenen encomanades i que han hagut de suportar retallades salarials
injustes”. A més, en relació a les crítiques de la ciutadania en relació a la feina que realitzen els càrrecs polítics, Sedano ha
afegit que “És precisament aquest ús inadequat de recursos, la duplicitat de funcions que podrien ser encarregades a
funcionaris prou qualificats, i les contractacions innecessàries, allò que provoca la desafecció dels ciutadans envers la gestió
que fan els polítics en les institucions”.

Per tots aquests fets, el PSM-EN de Calvià exigeix l’immediata destitució de Jorge Campos, dirigent de l’organització
d’extrema dreta, Círculo Balear, i assessor polític de Carlos Delgado a la Oficina del Cambio Climático, òrgan creat en
aquesta legislatura i, en tot cas, que s’obri la plaça i que es cobreixi, mitjançant un procés selectiu, amb una persona de
caràcter tècnic capacitada i amb els estudis i formació adequada.
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'Més sobre la unitat de l'esquerra nacionalista'
 

Entre tots els comentaris que insisteixen en el  debat sobre la unitat de l'esquerra nacionalista a les Illes Balears, un 
desideratum, que com he anat insistint en aquest blog, trob molt  desitjable, comentaré els d'avui a dB: les declaracions de
Carod Rovira i  l'article de Tomeu Martí. 

Compartesc, hi torn insistir, la tesi de la unitat  i, per tant, no coincidesc amb l'afirmació que el PSM no la vulgui. Tot  el
PSM la vol. Només si s'entén que la manera d'establir la unitat és  dar per bona i mantenir la dispersió de partits i reunir-los 
conjunturalment de cara a eleccions, he d'acceptar que el PSM ho ha  descartat: això és així de clar i no té volta de fulla. Però
no sembla  la tesi de l'article ja que s'aposta per un Congrés Nacional Mallorquí  d'una organització d'un militant un vot.

Aleshores entenc que la tesi den Tomeu (que respect  molt, com a activista, com a analista i com a creador) és crear un mena 
de PSM-Entesa Nacionalista nou, de fet , totes les característiques que  nomena del nou subjecte defineixen el PSM, però
sembla que cal fer-ho en  un Congrés constituent.  Mutatis mutandis, si  apareixen organitzacions semblants a l'OCB (la qual,
per cert, té una  arquitectura d'articulació nacional idèntica a la que pretén el PSM),  per exemple si Òmnium s'establís a les
Illes Balears, la solució  passaria per refundar una Ong semblant que "superés" l'Obra, i això,  entenc, fer-ho tantes vegades
com es produeixi una implosió d'ofertes  semblants, treient importància a celebracions d'aniversaris... 

És opinable, certament, el PSM (potser ingènuament)  hi ha cregut en aquesta tesi (confès que jo, personalment, poc). Des del
2003 no es presenta amb les seves sigles i, sobretot a partir del Bloc  per Mallorca, intenta ampliar l'espai amb un nou
subjecte polític.  Infructuosament.  Certament, dins el PSM hi ha gent de tot parer, però  el procés participatiu intern ha
conduit a unes conclusions que  (compartides o no) són prou raonables:  

            1.- El nacionalisme  progressista s'ha d'articular entorn a un sol partit per garantir la  unitat d'acció, evitant la imatge
contínua de desencontres interns,  cadascú pel seu vent: no només pel funcionament, també com un actiu  electoral.

Si la unitat en coalició s'hagués consolidat, potser  no hauríem arribat a aquesta conclusió, però les hores i energies  dedicades
a "coordinar", les anades per lliure (en qüestions molt  rellevants), i la percepció que hi ha partits que aprofiten propostes 
unitàries pel profit exclusiu, al cost que sigui sobre l'operació  comuna, ens ha emmenat aquí. El PSM vol la unitat, però no
conjuntural.

El PSM vol el Congrés Nacional i ho ha demostrat,  però no renega de les pròpies sigles de cara a 2011, perquè ara mateix 
entén que és el millor missatge de confiança que pot transmetre en  comptes de tornar embarcar-se, just abans de les
eleccions, en noves  aventures de resultat incert i que, paradoxalment, poden contribuir a  consolidar la divisió en comptes de
provocar la unitat.

Tanmateix, una precisió: el PSM no posa per condició  el seu nom (de fet, fa anys que debat canviar-lo), però tampoc admet 
que sigui una opció vedada: proposam que se'n parli i es voti, amb una  persona un vot, ara, totes les opcions han de ser
vàlides, totes, si  algú se seu amb condicions prèvies ja desmenteix la sobirania de  l'organització. 

Per cert, diu Carod, que les sigles no tenen avui  importància. Que ho conti al PSOE o al PP. O que ho conti a ERC que s'ha 
negat a una candidatura conjunta amb Solidaritat i Reagrupament. Que ho  conti a les botigues que distribueixen el material
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per marques...També  diu que no hi hauria d'haver fragmentació. I record la complicitat que  havia establert sempre amb el
PSM, contrari a l'operació jacobina de  Colom, però també sé què ha fet de llavor ençà per consolidar la  fragmentació.
Realment decebedor. Confés que respect molt l'opció dels  militants d'ERC a les Illes Balears, però lament profundament que 
l'actuació d'ERC (del nacionalisme progressista majoritari a Catalunya)  ha estat i és nefasta per l'articulació sàvia i potent
d'aquest d'espai  arreu dels Països Catalans. Absolutament contraproduent. 

2.- Aquesta esquerra nacionalista (tan reunida com  sigui possible) pacta amb socis que representen missatges compatibles i 
complementaris, en aquest cas hem vist amb molt d'interès la formació  d'Iniciativa-Verds, els components de la qual han
actuat amb tota  lleialtat amb el PSM en aquesta legislatura (i permeteu-me que no vulgui  aprofundir en aquest aspecte, no és
el camí). Creim que podem fer una  aposta potent i enriquidora en les institucions illenques. 

Una darrera reflexió: ara el que toca és motivar la  militància i aconseguir vots. Els discursos del derrotisme, i els del  caràcter
pretesament taumatúrgic de les coalicions ho estan essent, més  enllà d'encertats o erronis, són contraproduents. Transmeten
feblesa,  negativitat, bregues, voltes i més voltes que no encomanen cap  entusiasme ni un.  No hi ha cap solució màgica,
només la feina... i l'entusiasme.

El gran enemic és associar bipartidisme a vot útil i  l'enorme temptació de l'abstenció, l'abstenció dels decebuts,  l'abstenció
dels bons, l'abstenció no només del vot, sinó de la política  en sentit ample. Ara és l'hora d'engrescar, no del desànim,
d'implicar  gent, en comptes de reunions eternes sobre llocs en llistes i el pes de  cadascú que caracteritza les coalicions. 

Em plagiaré per repetir que aquesta posició és  pacífica en el PSM, els motius del posicionament no són personals, de  fet, en
el PSM hi cap tothom. És la convicció de què ens cal un partit  fort; plural, però unit; amb vocació de majories i de govern.
Un partit  que empodera els afiliats en comptes de decidir per acords de cúpules  d'una munió de partits coaligats. En tot cas,
agraesc a Tomeu Martí el  reconeixement sobre el rol que ha jugat el PSM a les principals  institucions del país durant 34
anys. Estic convençut que ho seguirà  fent.
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'La Cultura de l'esforç i la política'
 

  

Si heu anat a veure les cases de Son Real, i si no ho heu  fet vos ho recoman, trobareu la història de Mallorca retratada a la 
història d’aquella possesió. D’entre molts de missatges que hi trobam es  resalta de manera continuada la necessitat de
l’esforç humà per poder  transformar la realitat, per exemple la natura, en un lloc on les  persones poden desenvolupar la seva
vida i poden assolir un nivell de  benestar.

Hi ha entre els textos de l’exposició una frase  d’especial significança, on fa menció a la desaparició de la vida rural  en la
Mallorca actual, però que els seus valors són necessaris mantenir,  i segueix fent menció als principis de l’esforç.

Aquella frase  en va donar molt a pensar i molt especialment la vaig relacionar amb la  política actual, i concretament a
l’àmbit del nacionalisme progressista.

Dia  sí i dia també trobam declaracions de líders (al manco així se'ls  denomina) apostant per la unitat del nacionalisme, i a
continuació  expliquen que si no es pren el camí assenyalat per ells el fracàs  d’aquesta ideologia està garantit.

De totes maneres aquestes  manifestacions no deixen d’ésser crits desesperats davant la confirmació  que cada vegada més la
soledat política els encercla com una serp ofega  la seva víctima, un final escrit i sabut.

El què sorprèn però és  la caparrudesa dels mitjans de comunicació (de manera generalitzada) de  descriure el nacionalisme
polític com un àmbit de caos permanent i  crisi, en el precís moment que el PSM, indiscutible referència del  nacionalisme,
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agradi o no, ha remuntat la seva dolorosa crisi i ha sabut  trobar una nova formulació política, amb aliances sòlides, per
liderar  una oferta electoral atractiva i amb moltes possibilitats. El procés del  PSM s’ha fet amb molt d’esforç, i la història
del PSM està ple  d’històries personals i organitzatives marcades per l’esforç. El PSM ve  de l’admiració i respecte a
l’esforç de generacions de dones i homes que  han transformat la realitat amb benestar i en cultura.

I enfront  de la cultura de l’esforç polític, de la política de l’esforç apareix  la cultura mediàtica, la cultura del discurs fàcil i
buit,  la cultura  del darrer que arriba, la cultura d’embullar. Sembla del tot just  apel·lar als mitjans de comunicació que
expliquin la realitat amb dades,  amb la contrastació d’informació, amb informació honesta, i ponderin  les conclusions, i
segur que arribaran a la conclusió que la  transformació de el BLOC en un nou BLOC, no té res a veure en una  degradació
del nacionalisme d’esquerres, tot el contrari, el lideratge  s’ha constatat, els pilars estan disposats a fer fort el projecte i les 
bases progressivament van sumant, així, amb un anàlisi més assenyat  faran un millor servei a la política de l’esforç, en
definitiva un  millor servei a la societat que informen.
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